
Odpověď na petici 

Vážení členové petičního výboru, 

Rada MČ Praha-Ďáblice (dále jen „Rada“) prostřednictvím starosty obdržela dne 15. 3. 
2023 ve smyslu § 1 odst. 1 zákona č. 85/1990 Sb., o právu petičním (dále jen „zákon“), 
petici (Č.j.0807/2023_MCPD) od Lydie Veselé, bytem Kučerové 381/16, Praha-
Ďáblice. 

Petice žádá, aby Rada zrušila výpověď z nájmu prostor danou Diakonii Praha a aby 
MČ pokračovala v poskytování potřebných prostor za podmínek respektujících: 

a) Potřeby občanů MČ a tíživý nedostatek sociální a sociálně-zdravotní péče 
v hlavním městě Praze a Středočeském kraji. 

b) Cíl rekonstrukce Obecního domu Ke Kinu a předchozí závazek MČ poskytnout 
Diakonii Praha pro řádné naplňování pečovatelských služeb ve 2.NP dvě 
místnosti. 

Ve smyslu § 5 odst. 3 zákona Vám zasíláme stanovisko k obsahu petice a informaci 
o způsobu jejího vyřízení. 

Předně děkuji za aktivní zájem o dění v Ďáblicích. Vedení obce velmi záleží na 
názorech ďáblických obyvatel a i věcná, slušná, konstruktivní kritika bývá jedním 
z podkladů pro jednání Rady.  

Na základě Usnesení zastupitelstva MČ Praha-Ďáblice č. 41/23/ZMČ k „Zajištění 
kontinuálně poskytovaných sociálních a pečovatelských služeb pro občany Ďáblic“, ze 
dne 20. 2. 2023 jsem dopisem Č.j.: 0675/2023_MCPD/STAR ze dne 1. 3. 2023, 
v návaznosti na výpověď nájemní smlouvy Diakonii ČCE – střediska křesťanské 
pomoci v Praze (dále jen „Diakonie“) nabídnul prodloužení stávajícího nájmu, a to do 
30. 5. 2023. Dále jsem v souladu s předmětným Usnesením a po revizi obecních 
nebytových prostor, provedené Komisí výstavby a dopravy, nabídl Diakonii prostory po 
bývalé poště na Ďáblické ulici 339/14 a upozornil na připravenou součinnost MČ při 
hledání případných alternativních prostor jak privátních na území Ďáblic, tak obecních 
v okolních městských částech. Tyto nabídky Diakonie dopisem ze dne 19. 9. 2023 „po 
důkladném zvážení všech možností a v závislosti závazku Diakonie ČCE – středisko 
Praha na zajištění vysokého standardu poskytování pečovatelské služby pro seniory 
nejen v městské části Praha – Ďáblice“ odmítla a ke dni 31. 3. 2023 přestěhovala 
pečovatelskou službu mimo prostory budovy MČ Praha – Ďáblice. Ať už Diakonie zvolí 
jakoukoli variantu, jsem nadále připraven jednat o vzájemných podmínkách případné 
další spolupráce. 

Současně jsem pro detailnější představu o problematice v předmětné záležitosti 
absolvoval řadu jednání se zainteresovanými obyvateli Ďáblic, starosty obdobně 
velkých městských částí i subjekty poskytujícími na území Prahy pečovatelské služby. 
Vzhledem k popularizaci tématu se ke mně dostávaly i zprostředkované neoficiální 
informace o kapacitách služeb Diakonie pro občany Ďáblic a spokojenosti klientů.  

Situace dostupnosti pečovatelských služeb v Ďáblicích rozhodně není vedení městské 
části lhostejná a dostupnost sociálních a zdravotních služeb pro občany Ďáblic je pro 
nás důležitá. Rada je přesvědčena o tom, že důvody výpovědi i nadále trvají. Městská 
část se dlouhodobě potýká s nedostatkem nebytových prostor, a to zejména pro 
zaměstnance úřadu. V pronájmu prostor v majetku MČ se po době subjektivních 



posuzování potenciálních nájemníků snažíme zavést jednotné transparentní postupy. 
I v pečovatelských službách existuje konkurenční prostředí a zvýhodnit jeden 
konkrétní subjekt jde proti smyslu rovných podmínek. Za značně zavádějící 
považujeme tvrzení petice, že Diakonie jako jediná pro občany MČ Praha – Ďáblice 
zajišťuje sociální a pečovatelské služby“ a že by rozhodnutí vedení MČ mělo 
„vyjadřovat občanům neúctu.“  

Obyvatelé Ďáblic v tíživé životní situaci mají možnost se obrátit na ďáblickou sociální 
pracovnici, sociální komisi i vedení MČ. Ti všichni jsou připraveni najít konkrétní řešení, 
uzpůsobené dané situaci. Příkladem podpory je pomoc zprostředkování příspěvku na 
péči dle Zákona o sociálních službách a zprostředkování dostupné pečovatelské 
služby od již nyní MČ předjednaných subjektů. Cenově dostupný rozvoz obědů 
z Ďáblické základní školy je už nyní v silách a kapacitách MČ. V dlouhodobějším 
výhledu jednáme se soukromými investory, kteří mají zájem o vybudování sociálních 
zařízení přímo v Ďáblicích o způsobu zajištění finanční a kapacitní dostupnosti těchto 
služeb pro obyvatele Ďáblic. 
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